
Verksamhetsberättelse för Solico 2012. 

 

Höjdpunkt under året: 

Billy Maurius, etnograf och internationell forskare på ursprungsfolk (pygméer och samer), 

kongoles bosatt i Sverige, har förärats den amerikanska utmärkelsen Princeton Global 

Network i USA. Utmärkelsen ges varje år till 100 projekt i världen som bedöms som särdeles 

hoppfulla insatser för fred mellan folk och för en god human utveckling på jorden. 

Kongos Ambassad och Solico inbjöd till Award Release 2 februari med nästan 100 svenska och 

internationella gäster. 

SOLICO har under året verkat för att vidga kontakterna mellan kongoleser och svenskar i stort, 

liksom mellan kongoleser och svenskar, som bott delar av sina liv i Kongo, bl a missionärsbarn. 

Inbjudningar har gjorts till ungdomar som engagerat sig med Gothia Cup i Brazzaville. Syftet är 

att nå en yngre generation och ta vara på kongointresset hos dem som önskar hålla sig 

informerade. 

Kontakter sker fortlöpande med Niosi och ADPM. ”Carrefour Congo” söker sig vidare framåt. 

En del kongobesök har planerats och gett anledning till nya bekantskaper och idéer. 

Läget i landet Kongo 

I Kongo hölls parlamentsval 15 juli. Det avlöpte lugnt med ett lågt valdeltagande. Av 132 inröstade 

delegater var 98 från PTC, det regerande partiet. Byggnationer som vägar, flygplatser, broar, 

fotbollsstadier och bostadsområden förbättrar påtagligt landets infrastruktur. En påtaglig 

ekonomisk utveckling är synlig i landet. 

 

Projekt Solvatten 

Hans Noréliius har ansvarat för Solvattenprojekt i Kindamba med bidrag och samarbete med 

Forum Syd. Solvattenmaterialet levererades i februari 2011 och projektet har fortlöpt med tester, 

information och seminarier under året. Filmer finns på www.solvatten.se. Vatten renas i de svarta 

Solvattendunkarna eller i SODIS petflaskor när de ligger i solljuset ett antal timmar. 

Slutrapportering av projektet har skett. 



(Ansvarig i Kindamba är Marcel Koubemba.) 

Systerorganisationen NIOSI i Brazzaville 

Niosi har en omfattande verksamhet med möten, utbildningar, debatter och samtalskvällar kring 

demokrati och socialt ansvar, exempelvis stadens renhållning. Astrid har deltagit och rapporterat 

från ett möte på Niosi i november. Deras generalsekreterare Samuel Nzikabaka-Mey besökte ett 

föreningsmöte på Solico i Stockholm 7 jan 2013. Han informerade om Niosis aktiviteter och gav 

oss en bild av landets utveckling. Besöket blev storligen 

uppskattat med ett tiotal föreningsmedlemmar. Kvällen blev sen p g a många frågor och 

intressanta samtal. 

 

Carrefour Congo 

Kontaktverksamheten mellan svenska missionärsbarn och les anciens de Nguedi pågår. 

Svenska medlemmarna bjuds med till Solicos föreningsaktiviteter. 

Ingemar Sävfors besökte Kongo vid årsskiftet. Han håller liv i professionella kontakter med 

kollegor inom arkitektutbildning och byggnationer. Torbjörn Bjerhagen håller mailkontakt med 

många. 

Ingemar Hagerfors, fototograf och författare/redaktör, tillika missionärsbarn, gjorde en 

reportageresa i sin barndoms fotspår under 5-veckor i februari/mars 2013. Resan gjordes 

tillsammans med Astrid. De besökte bl a Indo, Ingoumina, Nguedi och Musana. Intervjuer 

gjordes med många personer, både äldre och yngre, under rubriken ”100 års mission – och sen?” 

Tanken är att bilder och texter ska publiceras och presenteras i olika former och sammanhang. 

Les anciens de Nguedi/les anciens de Dolisie inbjöd Ingemar och Astrid som gäster till en 

välordnad programkvälll på Niosi med förtäring, sångprogram och minnestal. 

 

Besök och övriga aktiviteter 

Kongolesiska riksdagsmän har gjort studiebesök i Stockholm och i Borås. 

Förberedelser har gjorts för kongobesök inom jordbrukssektorn på SLU i Uppsala och 

Skövde, liksom på gårdsmejeri. Kontakter har tagits inom solcellstillverkning i Örebro och 



inom entreprenörskap. Solico inbjöd sitt kontaktnät till Alain Mabanckous framträdande i 

Kulturhuset i Stockholm 10 

april. Mabanckou är en författare från Pointe Noire, vars böcker översätts till svenska och 

publiceras av Weylers förlag. 

. 

Övrigt 

Hans Norelius med fru Alphonsine flyttade till Kongo i slutet av 2012. Vi tackar Hans för hans 

många år som kassör i styrelsen och för det arbete han lagt ner för att hålla websidan aktuell. 

Matadigruppen planerar att starta entreprenörskapsutbildning i Brazzaville under året. 

Övrig information. 

Information har getts om Norrmännens projekt i norra Kongo, bl a brunnsborrning och 

skolprojekt. Brunnsborren, en stor investering, finns för uthyrning till andra platser. 

Frågan om bevarande av SMKs arkiv hanteras nu av Billy Maurius. 

 

Medlemsmöten 

29 november -12 

7 januari -13 

Möten med systerorganisationen Niosi 

13 mars, Astrid på Niosi i Brazzaville 

7 januari, Niosis generalsekreterare Samuel Nzikabaka-Mey på besök 

Solico i Stockholm 

13 mars, Les anciens de Nguédi/ de Dolisie på Niosi med och Ingemar 

och Astrid som gäster. 



 

Styrelsesammanträden: 

2012 9 maj – konstituerande 

30 maj 

29 augusti 

13 september 

11 oktober 

2013 22 januari 

29 januari 

 

Styrelsesammansättning 

Styrelsens sammansättning har ändrats under året. Hans Norelius lämnade sina 

uppdrag i och med flytt till Kongo i slutet av december. Eva Dannemalm, föreningsmedlem, som 

följt Solicos arbete under alla år, erbjöd sig att gå in som kassör. 

Ordförande Gun Högbacke och Astrid Ståhlberg delar på posten 

Kassör Hans Norelius till 26 dec -12 

Eva Danneholm efter 27 dec -12 

Adjungerad André Hombessa 

Adjungerad Anders Hellgren 

 

Valberedning Anders Hellgren 

Revisor Ulla-Britt Carlsson 

Stockholm april 2013 



Gun Högbacke och Astrid Ståhlberg 

--------------------------------------------------------------------------- 

Anteckningar från Styrelsemöte Solico, 2012-10-11, Stockholm 

§ 1 Mötets öppnande 

§ 2 Astrid utsågs till mötesordförande, Hans Norelius, mötessekreterare och Anders Hellgren, 

justerare 

§ 3 Föregående protokoll upplästes och godkändes 

§ 4 Ekonomisk rapport lämnades av kassören. Revison av Projekt Solvatten ska genomföras. Vi 

har avsatt 2% i budgeten för detta, men revisionsföretaget vill ha motsvarande 6%. Det är en gåta 

att kostnaden bedöms vara så stor. Det handlar om 49 verifikationer och 8 konton i en liten ideell 

organisation att gå igenom. Vi hoppas kunna lösa detta. 

§ 5 Rapporter 

• Projekt Solvatten. 

Hans rapporterade om projekt Solvatten, Rätten till rent vatten och hälsa i Kindamba 2011. 

Projektet slutredovisas nu till Forum Syd. Tre seminarier har hållits om rätten till rent vatten och 

hälsa samt rening av vatten med hjälp av solenergi enligt system Solvattendunkar och SODIS pet-

flaskor. Ämnen har varit Mänskliga Rättigheter, ansvarig Niosi, hälsa och hygien, vattenburna 

sjukdomar, Hiv/Aids där de regionala departementen för hälsovård och kvinnors utveckling samt 

Läkare i Afrika varit ansvariga. Vid det första seminariet sken inte solen varför Solvattendunkar 

och Pet-flaskor endast demonstrerades och lämnades ut till deltagarna. Vid nästa seminarium 

återrapporterade deltagarna att de hade använt systemen och var nöjda med deras funktion. 

Solen sken så att systemen kunde användas under seminaridagarna. Deltagare har kommit från 

olika kollektiv. Tre kyrkor, 3 skolor, personal från lasarett och dispensärer i Kindamba, bychefer, 

m fl. Det finns en struktur av kollektiv som nu använder systemen och sprider information vidare 

inom sina kollektiv. ADPM följer fortsättningsvis utvecklingen och ser till att informationen 

fortlever i distriktet. De regionala myndigheterna har ännu ej förklarat sig villiga att stödje inköp 

av Solvattendunkar, men påtryckningar sker. PET-flaskor finns i stor utsträckning i området och 

är billiga, varför det inte är svårt att sprida informationen om deras användning för att rena 

vatten med solenergi 

• Projekt Maman Ullas jord. 



Drygt 85% av kostnaden på 40 000 för inköp av en stor areal jord för odling med syfte att skapa 

ett jordbrukskooperativ till stöd för fattiga änkor i området har betalts. Resterande behöver 

insamlas till januari 2013. Stöd kan betalas till bankgiro 5050-1055 f v b till Kongo. 

• Rapporter från André 

Besök 

Jordbruksministerna kommer inte till Sverige. Han finns kvar sedan regeringsombildningen i 

september/oktober i Kongo. Entreprenören Mimi och Marcel inväntar Andrés besök i Kongo 

innan beslut tas om deras resa till Sverige. En ung deputerad från Boko i Kongo har meddelat att 

han finns i Europa någon tid framöver och skulle kanske kunna komma till Sverige och träffa 

Solico. 

Rapport från Norge 

I Norge fortsätter vattenprojektet i Kongo. Soldriven borrmaskin, har om jag förstått rätt, inköpts 

och används nu i Kongo. 

§6 Nya uppgifter för Solico 

André har träffat en norsk organisation av typ gräv där du står eller ”förbättra där du är”. Det 

ären organisation för praktisk samverkan mellan olika grupper. Han föreslår att Solico tar 

kontakt för ev samarbete. André och Anders funderar vidare på detta och väger in ev samverkan 

med Matadi-group, som bedriver entreprenörsutbildning i Kongo Kinshasa. De ämnar utvidga 

verksamheten till Brazzaville. Ev besöker Solico Norge omkring 22 oktober för att vidga sina vyer. 

André berättar om att 11 parlamentariker i Kongo funderar på möjligheten att bryta 

Västafrikanernas monopol på import och försäljning av torkad fisk från Norge, som är en 

huvudleverantör av sådan fisk till Kongo. Syfte ska vara att underlätta för kvinnor som säljer 

torkad fisk att organisera en import av sådan från Norge. Detta skulle kunna vara något för Solico 

att engagera sig för. 

§ 7 Höst- och vårprogram 

• Afrikadag. 

Diskuterades att någon gång i mars genomföra en ”Afrikadag” med debatt om tillståndet och 

framtiden för Afrika och Kongo. Nämndes möjliga deltagare. Sten Rylander som Anders 



kontakter, Marika Griesel, Gun kontakter, Lennart Hagfors, Yngve Håkansson, Matadi-group, 

som Hans kontakter. Per Granstedt Hans kontaktar. 

Gun kontakter ABF för att få in en sådan afrikadag i deras program någon gång under våren, som 

vi svarar för. Alla håller kontakt för att förbereda dagen. 

• Samtal om Solicos framtid 

En dag om Solicos framtid är nödvändig. Vi samlas på Ambassaden under en dag och diskuterar 

vad vi vill med Solico och vilka möjliga framtidsvägar som finns. Funderingar på samverkan 

Solico och Niosi. Astrid träffar Niosi när hon finns i Kongo under november. André och Anders 

funderar vidare och vidtar praktiska steg för en Solicodag. 

• Övrigt 

Erik Idström kan inbjudas att berätta om Matadi-group och deras verksamhet med utbildning av 

entreprenörer i Kongo Kinshasa och ev samverkan med Solico. 

§ 8 Övriga frågor 

Diskussioner inom GF om Arkiv för Kongoföremål etc. Ambassaden och Anders finns med i 

samtal om detta. 

Hans bad Solico stödja ADPM och begära från Bra & Begagnat i Örebro stöd till inköp av några 

cyklar till ADPM:s center i Kindamba. Det finns nu inga kvar längre, de två som fanns är helt slut. 

Ett bra förslag som antogs. 

Stockholm den 11 oktober 2012 

Hans Norelius Anders Hellgren 

mötessekreterare justeringsman 

 

Styrelsemöte med SOLICO 2012-05-30 

Plats: Immanuelskyrkan i Stockholm 

Närvarande: Gun Högbacke, André Hombessa, Hans Norélius. Astrid Stålhberg 



§ 1 Funktionärer vid sammanträdet 

Gun är ordförande 

Astrid sekreterare och 

Hans justerare. 

§ 2 Godkännande av protokoll 

Årsmötesprotokollet godkändes i reviderat skick. Gun skickar det med bilagor till Eva Danneholm 

för justering. Hans lägger in den senaste versionen på web-sidan. 

Protokoll från senaste mötet 9 maj godkändes. 

§ 3 

Ärenden och projekt följdes upp. En Norgeresa som André skulle ha gjort de senaste dagarna blev 

inställd. 

-- Kongos Jordbruksmiinsterbesök. 

Besöket är skjutet till september 2012. Förberedelser sker nu och ett möte är inbokat på Lövsta 

Gård, SLU, Uppsala fredag 1 juni. 

-- André insisterar på att få igång en entreprenörverksamhet i Kintele under året som en del av 

regionfesten. Niosi är indraget som aktörer. ANDRÉ ANSVARAR 

-- SMK arkiv. Billy Marius, etnolog, kommer att ta sig an uppgiften tillsammans med Åsa och 

Anders Hellgren. 

-- Brunnsborrning. Det norska projektet Ècole en coopération ansvarar för den inköpta borren. 

Möjlighet finns att hyra den för brunnsborrning i närheten av någon skola. André tar frågan 

vidare till nästa Norge-besök. 

-- ”STÖD”. Mama Alphonsine verkställer nu köp av mark att odla av änkor i Kindamba 

Tillsammans med Mama Martine startar de odlingarna under hennes vistelse där. HANS 

ANSVARAR 

§ 4 

Aktiviteter under hösten 

Kontaktarbete fortsätter för att möta och engagera Kongoleser i Sverige. 

Billy fortsätter att samla diasporan, Mbongui Kongo, och arbetar med att få föreningen 

registrerad i Sverige. Ett 20-tal kongoleser är engagerade. 

André föreslår att tidigare missionärer och missionärsbarn kan bli värdefulla medlemmar och 

kontakter för verksamheter. 



Utrikesministeriet i Kongo har avdelat personal som ska ansvara för och hålla kontakt med den 

kongolesiska diasporan i världen. 

Nationaldagen 15 augusti, eller annan lämplig dag, bör arrangeras med firande i form av 

föreläsning, seminarier/colloque under dagen och fest på kvällen. Samarbete bör ske mellan 

ambassaden, diasporan och Solico. Förslag las fram att en person från Kongos utrikesmistergrupp 

för diasporan skulle kunna bjudas in. 

§ 7 

Solico Örebro fungerar just nu med Ulla-Britt Carlsson och Hans. 

§ 8 Övriga frågor 

Småföretagare kring bl a solcellstillverkning, ”four solaire” etc bör undersökas. 

Hans och André tar kontakt med Rut och M. Diabanza och den kongoles som jobbar i Franska 

Reformerta Kyrkan. 

André drar Fryshusidén vidare i Kinkala, alltså ett aktivt ungdomscentrum med integrerade 

utbildningar. 

§ 9 

Nästa sammanträde bestämdes till 29 augusti kl 14.30 i Immanuelskyrkan. 

Vid protokollet 

Astrid Ståhlberg 

Gun Högbacke Hans Norélius 

Ordförande Justerare 

Protokoll från Solicos Årsmöte 28 april 2012 

Plats: Betlehemskyrkan, Luntmakargatan 82, Stockholm 

Tid: kl 13.30 mitt i en Kongodag 

Närvarande: Eva Danneholm Torbjörn Bjerhagen 

Barbro Ntandou Ingemar Hagerfors Ulla-Britt Carlsson Ingemar Sävfors Hans Norelius Anders 

Hellgren 

Gun Högbacke Birgit Hellgren 

André Hombessa Alphonsine Norelius 



Augustine Hombessa Pauline Nganga 

George Nganga Anita Ullerstam 

Karin Vidman Astrid Ståhlberg 

§ 1 Mötets öppnades 

§ 2 Dagordningen godkändes 

§ 3 Eva valdes till ordförande för årsmötet, 

Astrid valdes till sekreterare, 

Anders valdes att justera protokollet tillsammans med ordföranden. 

§ 4 Verksamhetsberättelsen godkändes. (bil 1) 

§ 5 Hans, kassör, läste upp kassarapporten. (bil 2) 

Ingående saldo var 7.420 kronor och utgående 3.671 kronor. 

§ 6 Ulla-Britt Carlsson läste revisionsberättelsen. 

§ 7 Styrelsen beviljades ansvarsfrihet för årets arbete. 

§ 8 Valberedningen redogjorde för situationen i styrelsen. Åsa Dalmalm har, av hälsoskäl, avsagt 

sig ordförandeskapet och går in som ledamot. Christer Gustavsson, som bor i Värmland, lämnar 

sin styrelsepost helt. Valberedningen har inte lyckats hitta en ny ordförande. (bil 3) 

Till ny styrelsen valdes: 

Åsa Dalmalm, Hans Norélius, Gun Högbacke, André Hombessa och Astrid Ståhlberg. Gun och 

Astrid åtar sig att tillsammans sköta ordförandearbetet. 

Till revisorer valdes Ulla-Britt Carlsson till ordinarie 

och Leif Gerhardsson som ersättare. 

Till valberedning valdes Eva Dannemalm och Anders Hellgren. 

§ 9 Mötet beslutar att föreningen Solico tecknas av Hans Norélius och Gun Högbacke, var och en 

för sig. När så krävs tecknar båda dessa föreningen. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 



§ 10 Verksamhetsplanen för 2012 innehåller fortsatt arbete för att vidga cirklarna av intresserade 

för Solicos arbete. Mer detaljerad plan upprättas vid det nära förestående konstituerande 

sammanträdet. 

§ 11 Medlemsavgiften fastställs till 150:-, 

och 100:- för den som inte anser sig kunna betala mer. 

Kassören skickar påminnelse om årsavgiften separat till medlemmarna nu efter årsmötet och åter 

efter 3 månader till dem som inte betalt. 

§ 12 Rapporter om verksamheter och relevanta händelser gavs under Kongodagens övriga 

programpunkter. (bil 4) 

a) -- André ger sammanfattning och senaste nytt efter sprängolyckan i Brazzaville 4 mars i år. 

b) -- Hans informerar om projektet SOLVATTEN inom ramen för ”Rätten till hälsa och rent 

vatten i Kindamba”, som startade hösten 2011. Slutrapportering ska ske september 2012. 

c) -- Torbjörn berättar om Kongoresa i februari i år och vidare kontakter mellan missionärsbarn i 

Sverige och Nguedi-elever från Kongo, Carrefour Congo. Solicos syster organisation, Niosi, inbjöd 

Torbjörn, arkitekt, och hans fru, kyrkoherde, till en storslagen resa. Kontakterna fortsätter, 

liksom professionella kontakter mellan länder och yrkesfolk. 

Ingemar Sävfors, också arkitekt, är del av detta arbete och dessa kontakter. 

d) -- André tar upp frågan om eventuellt besök av Kongos jordbruksminister i Sverige för besök i 

Örebro och på SLU i Uppsala. 

e) -- Astrid berättar om årets 3 olika kongolesiska studiebesök på Fryshuset i Stockholm och idén 

att hitta en liknande modell för att utvidga Gothia Cups viktiga roll i Brazzaville. 

§ 13 Föreningen riktar ett stort TACK till Åsa för alla åren som ordförande, liksom TACK till 

Christer för åren som sekreterare. 

För det praktiska arrangemanget kring Kongodagen riktas ett tack till Gun. 

Ett konstituerande möte sammankallas med det snaraste. 

§ 14 Mötets avslutas med tack för engagerande deltagande. 

Vid protokollet Justeras 

Astrid Ståhlberg Eva Danneholm Anders Hellgren 



Kort rapport av Kongo-dagen 

I samband med årsmötet 28 april 2012.Hela 18 personer träffades i Betlehemskyrkans 

samlingssal 28 april kl 12. 

Redan en halvtimme innan var Gun där och lagade fika. André och Augustine, Hans och 

Alphonsine var också tidigt där och ställde i ordning salen.Rapporterna i årsmötet gavs, utanför 

själva sammanträdet. 

André Hombessa började med att ge senaste nytt efter explostionen i Brazzaville. 300 personer är 

rapporterade döda och 15.000 personer förlorade sina bostäder. Situationen är krisartad och 

kommer att ta tid att återställa. Utredning pågår om orsaken till olyckan. 

Hans redovisade kort projektet Solvatten som startade våren 2011 och kommer att slutredovisas 

till Forum Syd hösten 2012. Projektet får stöd inom ramen för ”Rätten till hälsa och rent i 

Kindamba” och löper på, i stort sett, som det ska 

Torbjörn berättade om sin resa till Kongo i februari. Han och hans fru var inbjudna av SOLICOs 

systerorganisation Niosi för att skapa aktiva kontakter mellan missionärsbarn i Sverige och elever 

från Nguedi i Kongo (missionens första gymnasieskolan). En enastående gästfrihet och ett gediget 

besöksprogram mötte dem. Torbjörn jobbar vidare med kontakter för att få igång samarbete och 

utbyte över gränserna mellan de yrkesverksamma pensionärerna i de båda länderna. 

Hans visade sitt bildspel ”Kongo i bild - Vardag i Kindamba”. Kongomusik och allmänt kongobrus 

fanns hela tiden i bakgrunden. Skicklig skildring i proffsigt format. Tack Hans för det 

kongobesöket! 

Fika och Årsmöte följde. 

Ingemar Hagerfors visade färska foton från årets resa och berättade personligt och poetiskt om 

sitt möte med barndomens Kongo. Mötet blev också vårt, då känslor, minnen och förundran 

väcktes i oss alla. Varmt tack, Ingemar. 

Det utrymme för framtidsperspektiv vi hade planerat blev kort, då tiden inte räckte för samtal 

som vi hade beräknat. Tyvärr. 

André gav lite information om regionfesten som kongoregeringen har utlöst för i år, liksom hans 

utbytes- och utvecklingskontakter med Kongo. 

En nödvändig och intressant dag var summeringen.Ett tack till alla som medverkat och jobbat. 

Särskilt tackar vi Gun för det viktigaste av allt: Fikat med alla bestyr som hör till. 

Tack till alla deltagare för deras engagemang i dagen och föreningens arbete. 

Astrid Ståhlberg 

 

Bild från Kongodag och årsmöte, Solico, Betlehemskyrkan, Stockholm 



 
Årsmötet 2012 

 

Föreningen SOLICO inbjuder till årsmöteLördagen 28 april kl 12.00-15.00-I Betlehemskyrkan. 

Luntmakargatan 82, Stockholm. T-banestation Rådmansgatan, uppgång Handelshögskolan. 

VÄLKOMMEN!Medlem i Solico eller inte, är du välkommen till ett möte för engagerat samtal om 

alla oss och Kongo just nu och varför inte i framtiden.Medverkar:- Ingemar Hagerfors, pilgrim 

och fotograf, missionärsbarn uppväxt i Kongo, ger oss sina erfarenheter från det allra första 

återbesöket, förra månaden, efter långa år.- Hans Norelius förflyttar oss dit med ett bildspel om 

hur man lever i landet. 

- Och så fikar vi naturligtvis 

--------------------------- 

Verksamhetsberättelse 2011 SOLICO 

SOLICOs verksamhet under året har varit intensivt med vidgande kontaktytor 
både med kongoleser i Sverige och med svenskar som bott delar av sin liv i 
Kongo, bl a missionärsbarn. 

En del kongobesök har planerats och gett anledning till nya idéer och 
kontakter. 

Hans Norélius håller SOLICOS websida aktuell och vi tackar för det 
tidsödande arbete han lägger ner. 



I Kongo 

Hans Norelius har ansvarat för ett Solvattenprojekt i Kindamba i samarbete 
med Forum Syd. Solvattenmaterialet levererades i februari 2011 och projektet 
har fortlöpt med tester, information och seminarier under året. Filmer finns på 
nätet. Slutrapportering sker första halvåret 2012. Ansvarig i Kindamba är 
Marcel Koubemba. 

André Hombessa deltog under tre julidagar i en jordbruksmässa med 
seminarier i Kindamba, där 38 byar deltog, i ett samarbete mellan ADPM, 
EEC och Niosi. Tema för seminarierna var bl Kvinnor och ekonomi, Ungas 
möjligheter, Ledarutbildning för byachefer, etc. Ett av målen var att 
marknadsföra regionens jordbruksprodukter, ris, jordnötter och bananer. FN-
organet för krislager av livsmedel PAM (Projet Alimentaire Mondial) kommer 
att köpa tonvis med ris och jordnötter från området. 

André Hombessa har också informerat om flertalet projekt som Norge 
driver i området norr om Brazzaville, de flesta i direkt anslutning till skolor. 
Exempel är internetcentrum, brunnar med pumpar som drivs med solenergi 
m.m. ”Partnership for change”,” YME”, yrkesskolor knutna till ”Laissez vivre 
l’Afrique”, ”Skolor i Samarbeid” är alla stora norska projekt i Kongo. 

I Sverige 

Lördagen 24 september var ett 15-tal svenskar och kongoleser samlade till 
en kursdag i Betlehemskyrkan i Stockholm under temat:” Kongoles i 
Sverige/svensk i Kongo”. Alla deltog livfullt och fick möjlighet till givande 
utbyte i de små intressegrupper som skapades. Kongoleser och svenskar från 
hela Sverige deltog av eget intresse. 

Ansträngningar att samla missionärsbarn och tidigare Nguedi-elever 
resulterade i en LFA-utbildning (Logical Framework Approach) i Vadsten 11-
13 november. Utbytet och entusiasmen var stor från de cirka 20 personer 
som deltog de två dagarna. Alain Mbemba, Niosi-medlem från Brazzaville 
deltog och därtill svenskar och kongoleser från olika delar av mellansverige. 
Var och en stod för sina kostnader. En SKYPE-upppkoppling möjliggjorde 
direktkontakt med en grupp från systerorganisationen Niosi som var samlad i 
Brazzaville. 



Under Alain Mbembas Stockholmsvistelse inbjöds Solico tilll föreningsmöte 
15 november kl 15 i Immanuelskyrkan för information om situationen i det 
civila samhället i Kongo. Han kunde berätta att öppenheten generellt har ökat i 
landet. Förlamningen efter inbördeskrigen släpper lite i taget.  

Stora byggnationer pågår i landet som vägar, ny flygplats i Brazzaville, broar, 
fotbollsstadion, bostadsområden, etc.  

Presidenten har tillsatt en minister med ansvar för att minska korruptionen 
i landet. 

Övrigt om besök i Kongo 

Som en fortsättning av de påbörjade kontakterna besökte Torbjörn 
Bjerhagen och Ingemar Hagerfors Niosi-medlemmar och Nguedi-elever i 
Kongo, Carrefour Congo, under ett par veckor i februari 2012. 
Besöksprogrammet var storslaget och fortsättning följer på de påbörjade 
samarbetet. 

André Hombessa fanns samtidigt i Kongo, liksom Astrid, men de hade andra 
uppgifter var för sig delar av tiden. 

Övrigt om besök i Sverige 

En del förväntade besök under året uteblev av olika anledningar. 

Ministern för Fonction Public et de la Réforme de l’État besökte Stockholm 
under tre dagar i slutet av augusti.  

Under Alain Mbembas Stockholmsvistelse gjordes studiebesök på en 
företagsmässa på World Trade Center i Stockholm, på Sveriges 
Lantbruksuniversitet i Uppsala (SLU), på Fryshuset i Stockholm och på 
Pastoralinstitutet i Uppsala. 

Föreningsaktiviteter 

Under året har föreningens styrelse träffats till 8 sammanträden.  

Under 2011: 11 maj, 15 juni, 1 september. 30 september, 4 november. 



Under 2012 har möten hållits 26 januari och 3 april.  

Därutöver har medlemsträffar anordnats: 

* 24 september,”Kongoleser i Sverige/ Svenska i Kongo” i Betlehemskyrkan i 
Stockholm 

* 15 november, träff med anledning av besök av medlem från 
systerorganisationen Niosi, Alain Mbemba,  

* 12-13 november, en två-dagars-utbildning i LFA i Vadstena. 

Övrigt 

Hans har föreslagit att en lokalavdelning av SOLICO skapas i Örebro. 

Åsa Dalmalm har avsagt sig ordförandeskapet i föreningen. 

SOLICOs styrelse under året  

Åsa Dalmalm, ordförande Gun Högbacke, vice ordförande 

Christer Gustavsson Hans Norélius, kassör 

André Hombessa Astrid Ståhlberg 

Anders Hellgren, adjungerad 

----- 

Protokoll från SOLICOs Sammanträde 3 april 2012. 

Plats och tid Immanuelskyrkan kl 13.30 

Närvarande Eva Danneholm, valberedare, deltog första halvtimmen 

Åsa Dalmalm Gun Högbacke 

Hans Norélius André Hombessa 

Astrid Ståhlberg 



§ 1 

VALBEREDNING Special 

Eva Danneholm, valberedare, tog in uppgifter om styrelsens funktionsbehov inför årsmötet. Ett 

nyttigt samtal följde. 

§ 2 

Gun valdes till ordförande och Astrid till sekreterare. 

§ 3 

Rapporter från Kongoresor 

André gav en inblick i invigningar och besök han deltagit i tillsammans med ansvariga för norska 

projekt, YME och Ecoles en Coopérations i Plateau Téké. Brunnar har borrats på skolområden 

med solcellsdrivna pumpar. Den första brunnen, som nu invigdes, var 58 m djup och fler 

planeras. En brunnsborr har inköpts. Den finns för uthyrning och det är viktigt att sprida den 

möjligheten till andra organisationer och områden. 

André hade flera möten med le Ministre d’Agriculture som uppskattar PAMs samarbete med 

ADPM, (inköp av tonvis av jordbruksprodukter för katastroflager) liksom satsningen på stöd till 

fortsatt jordbrukssatsning för unga i Pool-området. 

- En första resa i samarbetet ”Les anciens de Nguedi” och ”Les enfants missionaires” gjordes i 

början av februari. Ingemar Hagerfors och Torbjörn Bjerhagen med fru Evy bjöds på ett 

omfattande besöksprogram som organiserats av Niosi och kongoleser som startat sina studier på 

Nguedo, SMK:s första gymnasieskola i Kongo. 

- Astrid berättade kort om MÖT KONGO-gruppen i februari. Hon stannande själv ytterligare en 

vecka i egna aktiviteter. 

§ 4 

Samarbetet medllan Niosi och Solico; ”Les Anciens de Nguedi” och ”Les enfants missionnaires”, 

hädanefter kallat CARREFOUR CONGO, diskuterades. Intresse finns att inom ramen för 

Regionfesten i Pool, Kinkala, som Kongos regering proklamerar för 2012, arrangera den LFA-

utbildning vi talat om i Kongo. André föreslåt att vi personligen samlar in pengar för detta. 

VIKTIGT… att så fort som möjligt fråga Britta och Tina (kursledare) om NÄR och HUR detta kan 

ordnas. 

Sid 2 

§ 5 



André tog upp sin oro för det historiska material som riskerar att försvinna nu när SMK rensar ur 

sina arkiv och flyttar. Han föreslår att SOLICO tar hand om det, vilket möttes med tveksamheter 

av övriga. Frågan är om en förening som vår har resurser, plats och möjlighet att bära ansvaret för 

den mängden av historiskt värdefulla rapporter och böcker. 

§ 6 

Solicos Årsmöte äger rum lördagen 28 april kl 12 – 15 i Betlehemskyrkan, 

Luntmakargatan 82 i Stockholm. Vi var överens om att inbjuda alla som deltagit i någon av 

Solicos akrivitet under året för att kunna bredda vårt uppdrag. 

Vi sökte efter någon medverkande utifrån och föreslog Bo Forsberg, Diakonia, Jérôme……, 

tidigare Liv & Fred. Det visar sig att de inte har möjlighet att delta. 

Tillägg efteråt: 

Hans tar oss till Kongo med bildspel, vilket blir intressant. 

Ingemar Hagerfors, fotograf, pilgrim och missionärsbarn, som besökte Kongo i februari/mars i år 

kommer också för att prata om Möte med Kongo efter många år. 

Åsa skissar på inbjudan. 

Gun och Astrid ordnar förtäring. 

§ 7 

Mötet avslutas i all hast då Hans och André hade en resa inplanerad. 

Vid protokollet 

Astrid Ståhlberg 

-------------------- 

Solico är nu registrerad hos EU som NGO 
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Styrelsemöte den 26 januari 2012 SOLICO 

Mötessekreterare Gun Högbacke, sekreterare Hans Norelius 



• Föregående mötesprotokoll upplästes och godkändes. 

• Information till medlemmar och intresserade ska sändas ut för att öka intresset för 

medverkan i Solicos aktiviteter. 

• André meddelade att regeringen i Kongo skapat en avdelning inom UD som ska engagera 

sig för den kongolesiska diasporan. Han vill utvidga denna idé och undrade om Solico 

kunde engagera sig och bli ett av fler redskap för samverkan med diasporan i 

Skandinavien. Solico hade ju i slutet av förra året ett möte med kongoleser och planerar 

ett utvidgat samarbete. André återkommer om detta. 

• Arbetsmöte med den kongolesiska diasporan och gruppen Ancien de Ngouedi planeras till 

slutet av mars, innan årsmötet. Astrid håller i detta. 

• André återkom till sin idé att Solico borde göra sig mer känd i Kongo t ex genom att skicka 

ned en informationsbroschyr om Solico och aktiviteter för Kongo i Sverige. Informera om 

att det finns vänner i Sverige som helhjärtat stöder dom i Kongo. 

• André formulerade sin ide att Solico skulle kunna stödja t ex fyra jordbruksgrupper 

(”foyer”) i Pool-området med kvinnor och ungdomar för att odla olika produkter. En bra 

start skulle kunna vara att Solico tog på sig att sända ner stöver och arbetskläder för att 

hjälpa medlemmarna att komma igång. En livlig diskussion uppstod. Om vi är 

intresserade vore det väl bättre att sända pengar för inköp på plats. De kan sy sina kläder 

själva etc. Vem ska organisera detta i Kongo? Innebär ett materiellt stöd utifrån att de 

själva passiviseras? Vi funderar mera på om en insamling är tänkbar. Vi ber Ulla-Britt 

Carlsson i Örebro att engagera sig om vi ska gå vidare och för en insamling. En container 

finns redo att sändas ner i mars/april om det finns tillräckligt med material. 

• Årsmötet planeras till lördag den 24 mars 2012 alt lördag 31 mars i Betlehemskyrkan. 

Gun undersöker om det är ledigt och ev andra alternativ. Inbjudan till årsmötet, 

verksamhetsberättelse samt planering för 2012/13 utarbetas av Gun och Astrid. 

• Valberedningen som är Eva Danneholm och Barbro Ntandou förutsätts arbete inför 

årsmötet. 

• Inget nytt datum för styrelsemöte fastställdes. 

Rapporter. 

Andreé rapporterade om att han reser tillsammans med fyra norrmän till Kongo den 3 februari. 

Föreningen ”Skolor i samverkan” tillsammans med biståndsorganisationen Yme i Norge har 



borrat brunn i norra Brtazzaville, Kintele och försett elever i en skola med rent vatten, datorer, 

solceller etc. Projektet ska vidgas till flera skolor. Invigningen av denna källa sker i närvaro av 

ambassadörer, regeringsföreträdare, lokala myndighetspersoner m fl. En kommitté i Norge 

samverkar med en motsvarighet i Kongo. De har köpt in en brunnsborrmaskin och ska hyra ut 

den till intressenter för att sprida rent vatten i Kongo. Under 2012 satsar regeringen på rent 

vatten och el. 

André rapporterade att ADPM nu samarbetar med PAM (eng WFP), som nu finns på centret i 

Kindamba. PAM köper upp ris, bönor, maniok mm för att förse elever i skolorna med mat. ADPM 

organiserar ordlarna och har förädlingskapacitet på centret. 

Hans Norelius rapporterade från ”Solvattenprojektet”. Det andra seminariet har genomförts i 

Kindamba med genomgång av hur rening av vatten med solenergi utfallit för de som deltog i det 

tidigare seminariet. Utbildning skedde för nya deltagare. Det hade fungerat bra men några exakta 

detaljer om i hur många dagar solvattendunkarna kunnat användas har inte lämnats till oss i 

Sverige. Ett utvärderingsseminarium i Kinkala kommer att avsluta projektet. De rapporterade 

åter att de regionala myndigheterna är mycket intresserade av att projektet följs upp, men på 

vilket sätt de ska medverka i framtiden har ännu inte rapporterats till oss. 

Astrid rapporterade mötet den 16 december 2011 på ambassaden i Stockholm med gruppen 

”Ancien de Ngouedi”. Mötet var en uppföljning av mötet i Vadstena, som handlade om hur man 

diskuterar sig fram till ett projekt med olika parter. I Stockholm deltog nio personer. Diskussion 

om hur få med fler kongoleser och vad de skulle kunna göra för insats i Kongo. 

Torbjörn Bjerhagen med fru reser till Kongo 2 mars, Ingemar Hagfors åker i februari. Astrid och 

André kommer att vara i Kongo i februari. Ansågs lämpligt att man på plats pratar med 

intresserade i Kongo om vad de har för behov och vad man kulle kunna satsa på. Engagemang 

från Kongo behövs. 

Örebro den 29 januari 2012. Hans Norelius, mötessekreterare. 

 


